

目录

二〇一九年第六期（总第 216 期）

语体何以作为语法。。。。。。。施春宏（1）

■ 修辞学传统

试说消极修辞观。。。。。。。。。。。魏 晖 (21)

辞趣与汉语修辞学理论体系

——重读《修辞学发凡》第九篇。。。。。。。霍四通（28）

修辞学视角下的文学、方言与共同语的关系

——陈望道先生的方言和普通话观管窥。。。。。。汪如东 (33)

■ 多模态研究

多模态语用学视域下的言语行为与情感因素：兼论在老年语言学中的应用

黄立鹤 (42)

汉语状貌词及其伴语手势研究。。。。。。。。李 恒 (53)

基于介入系统的修辞策略分析

——以名誉侵权涉诉语篇为例。。。。。。。。赖良涛 朱熠凝 (62)

修辞中的转喻与语法中的转喻。。。。。。。李惠超 (73)

语用身份与修辞人格的理论渊源及伦理之维。。。。。。秦亚勋 姚晓东 (83)

修辞学知识体系的建设和全球话语的和谐发展

——中国修辞学会 2019 年学术年会述评。。。。。。。武 宁 孟凡璧 (94)

本刊声明。 (27)

Contents

Why and How **can** Register **be** Grammar? **Shi Chunhong** (1)

■ Rhetorical Tradition

On Passive Rhetoric **Wei Hui** (21)

Rhetoric Taste and the Theoretical System of Chinese Rhetoric

— Rereading **the** Chapter 9 of *Introduction to Rhetoric* **Huo Sitong** (28)

The Relationship between Literature, Dialect and Common Language from the
Perspective of Rhetoric

— On Mr. Chen Wangdao's View of Dialect and Mandarin . . . **Wang Rudong** (33)

■ Studies on Multimodality

Speech Act and Emotion Analysis in Multimodal Pragmatics and the Application in
Geronto-linguistics **Huang Lihe** (42)

On Chinese Ideophones and the Co-speech Gestures **Li Heng** (53)

Judicial Standards in Reputation Infringement Suits from the Perspective of Dialogic
Rhetoric **Lai Liangtao & Zhu Yining** (62)

The Rhetorical Metonymy and the Grammatical Metonymy **Li Huichao** (73)

Pragmatic Identity and Rhetorical Ethos: Theoretical Affinities and Ethical Dimension
. **Qin Yaxun & Yao Xiaodong** (83)